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NS Stations restaureert Station Den Dolder
Wie regelmatig van Den Dol-
der met de trein reist weet dat 
het gebouw al jaren steeds 
verder vervalt. Lekkages, drui-
pende goten, verrot hout en 
scheuren in de muren waren de 
meest zichtbare problemen. De 
wachtkamer werd steeds leger 
en ging steeds meer stinken. 
Ondanks de status van rijksmo-
nument werd het onderhoud 
steeds verder uitgesteld. De 
oude boom werd ‘per ongeluk’ 
gekapt.

Verschillende brieven naar NS le-
verden niets op. Tot nu. Half okto-
ber 2014 is NS stations begonnen 
aan een volledige restauratie van 
de gebouwen. Ook de stations-
omgeving krijgt een opknap-
beurt.
De belangenvereniging Den Dol-
der hamerde jaren op onderhoud 
bij de Gemeente. Zonder resul-
taat. Als herhaald vragen zonder 
resultaat bleef, zou een andere 
aanpak dan helpen? Een betrok-
ken inwoner van Den Dolder leg-
de drie jaar lang het verval vast in 
foto’s en stuurde die foto’s, samen 
met een overzicht van de gebre-
ken aan de Spoorbouwmeester, 
een soort van kwaliteitsbewaker 
van gebouwen. Twee weken later 
reageerde NS stations al met de 
intentie het station aan te pak-
ken. Nu de restauratie is begon-
nen wordt zichtbaar hoe degelijk 
dat gebeurt.

De Kameel blijft behouden voor het verenigingsleven in Den Dolder
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Bestuursbericht
Dit is alweer de laatste uitgave van Dolders Nieuws in 2014. Dit jaar 
begon voor de Belangenvereniging Den Dolder (BDD) in feite al in 
de winter van 2013.

Toen heeft de BDD in een memorandum voor de gemeenteraadver-
kiezingen in maart 2014 vastgelegd welke onderwerpen volgens ons 
cruciaal waren voor Den Dolder. Dit waren onder andere de Tolhuislaan-
tunnel, behoud van de Kameel, de bouwambitie van de gemeente Zeist 
en de renovatie en behoud van het historische Duivendorp. Om zeker 
te weten dat Den Dolder op de kaart zou staan tijdens de verkiezingen 
heeft de BDD dit memorandum uitvoerig besproken met vrijwel alle 
politieke partijen. Wij waren dan ook heel tevreden dat de genoemde 

onderwerpen onderdeel zijn geworden van het coalitieakkoord van het 
nieuw gekozen college in Zeist.
2014 was voor Den Dolder ook het jaar van een nieuwe wijkmanager 
(mevrouw Antoinette van Dijk) en wijkwethouder (mevrouw Jacqueline 
Verbeek). BDD overlegt ongeveer vier keer per jaar met de wijkmana-
ger en wijkwethouder tijdens het zogenaamde wethouders-overleg. 
Het laatste overleg was op 5 december jl. Tijdens het wethouderover-
leg werd duidelijk dat de gemeente inzet op het niet bebouwen van 
het Vierde Kwadrant (ook bekend als Leeuwenhorst) en dat zij het liefst 
niet wil bouwen buiten de rode contouren van Altrecht. Een goed uit-
gangspunt, zeker vergeleken met de bouwambities die in het verleden 
werden geuit.
Het wethouders-overleg vond plaats in het gebouw de Kameel, dat op 
dit moment vol in de verbouwing is. Zoals u kunt lezen in dit Dolders 

Nieuws, is de Kameel voor Den Dolder behouden voor in ieder geval 
de komende 5 jaar. Wij zijn blij dat de gemeente dit initiatief vanuit 
ons dorp heeft ondersteund. De Kameel zal vroeg in 2015 o�  cieel her-
opend worden. De datum is nog niet bekend, maar u bent hierbij al vast 
van harte uitgenodigd. Wij hopen dan samen met u te kunnen proosten 
op een nieuw en positief 2015 voor Den Dolder. U kunt het glas trou-
wens ook gezamenlijk he� en op 5 januari wanneer de gemeente Zeist 
voor alle inwoners in haar gemeente de nieuwjaarsreceptie zal houden 
in slot Zeist.

Erik van Leeuwen

Wij wensen u hele � jne kerstdagen
en een gezond en gelukkig 2015

Nieuwe mensen bij NS-stations 
zoals Corne Bakker zorgen er voor 
dat de 50 monumenten die NS 
in beheer heeft er weer een hele 
tijd tegen kunnen. In plaats van 
‘onderhoud’ is gekozen voor een 
volledige restauratie. Het hoofd-
gebouw wordt zover als mogelijk 
teruggebracht in de oorspron-
kelijke staat van 1914. Het hout 
van de goten en andere slechte 
plekken wordt vervangen, de 

kroonlijsten worden vernieuwd, 
net als alle zinkwerk. Het metsel-
werk is deels al hersteld, er volgt 
nog onderzoek naar de fundering, 
vanwege de scheuren. Ook de 
techniek, zoals de afvoeren, wordt 
onderzocht, om lekkages en af-
voerproblemen in de toekomst te 
voorkomen. De aannemer en de 
schilders zijn geselecteerd op hun 
ervaring met restauratiewerk.
De bovenramen worden vervan-

Eindelijk is het zover: het ge-
bouw De Kameel (voorheen 
basisschool De Kameleon aan 
de Dolderseweg 167A) wordt 
op dit moment � ink onder han-
den genomen. De bewoners die 
anderhalf jaar geleden het initi-
atief namen om het pand voor 
het verenigingsleven in Den 
Dolder te behouden, zijn heel 
blij dat het pand niet vlak gaat, 
maar gerenoveerd wordt.

De afgelopen 6 jaar deed het 
voormalig schoolgebouwtje on-
der beheer van MeanderOmnium 
dienst als jongerencentrum en 

bood ruimte aan atelierschilders, 
vergaderingen en workshops. 
Deze werkwijze zal door de nieuw 
opgerichte stichting De Kameel 
voortgezet en uitgebreid worden.
Naast de schilders van Atelier Den 
Dolder en de jeugdvrijwilligers 
van Djoin zal ook Muziekvereni-
ging Dr. Engelhard een vaste oe-
fenplek vinden in het vernieuwde 
gebouw. De Dolderse clubs ne-
men allen deel in het bestuur van 
de stichting en gaan De Kameel in 
zelfbeheer runnen. Ook uw eigen 
belangenvereniging neemt zitting 
in het bestuur en gaat maandelijks 
vergaderen in het per dagdeel te 

huren kantoor/vergaderlokaal.
De gemeente Zeist gaat een 
overeenkomst met stichting De 
Kameel aan voor 5 jaar, en ze be-

kijken na 2 jaar met een evaluatie 
hoe de zaken lopen. Het doel is 
voor beide partijen hetzelfde: een 
gezellige en betaalbare plek voor 

de deelnemende clubs met de 
Dolderse bevolking, om hun soci-
aal-culturele activiteiten blijvend 
te kunnen uitvoeren.

Bewoners- en buurtinitiatieven 
worden van harte uitgenodigd 
om mee te ‘bouwen’ en er een ge-
zamenlijk succes van maken!

Eind vorig jaar, een paar dagen 
voor de kerst, werd abrupt, 
zonder vergunning het bos tus-
sen de DOSC voetbalvelden, de 
Lassuslaan in Bilthoven en Plei-
neslaan direct afgesloten met 
een bijna 2 meter hoog stalen 
hekwerk.

’s Avonds werd de locatie bevei-
ligd door een particulier bevei-
liger die zich in een camou� age 
pak verschuilde in het bos. De 
buurt was des duivels en de ge-
moederen speelde redelijk op. 
Na wijzigingen van diverse be-
stemmingsplannen, die ook te 
maken hadden met de bouw van 
de DOSC sportaccommodatie, 
kreeg het bos het predicaat ‘zone 
niet betreden’ en werd of was al 
eigendom van de Ontwikkelings-
maatschappij De Bosrand Zeist 
BV. De details van deze bestem-
mingsplan wijzigingen zijn helaas 
moeilijk voor ons te achterhalen.
Bij de ontwikkeling van de nieu-

we wijk De Bosrand zijn in ie-
der geval met onder andere de 
bewoners van de Lassuslaan in 
Bilthoven speci� eke afspraken 
gemaakt over het afsluiten van 
het bos, waarin ons dorp en met 
name de buurtbewoners niet of 
nauwelijks gekend zijn. Een situa-
tie die wij als Belangenvereniging 
ten zeerste betreuren, aangezien 
het bos meer dan 50 jaar, voor 
de wandelende Doldernaar met 
hond en spelende kinderen ge-
woon toegankelijk is geweest. 
Menig Doldernaar heeft daar 
spelend zijn jeugd doorgebracht.
Er is veel ophef in de buurt over 
geweest, waar wij ook over gepu-
bliceerd hebben. Er zijn diverse 
bezwaren ingediend en bijeen-
komsten geweest met bewoners 
en de gemeente. De Belangen-
vereniging heeft dit onderwerp 
prominent in het reguliere over-
leg met de wethouder en wijk-
manager op de agenda geplaatst.
Om het stukje bos onbegaan-

baar te maken voor het publiek, 
zijn er door de eigenaar van het 
bosperceel � inke kap- en graaf-
werkzaamheden uitgevoerd. 
Hierbij is de Flora- en Faunawet 
waarschijnlijk overtreden. Nesten 
van broedende vogels en andere 
beschermende diersoorten zijn 
tijdens de werkzaamheden ver-
stoord of vernietigd. De Ontwik-
kelingsmaatschappij De Bosrand 
Zeist BV heeft van de Rijksdienst 
voor ondernemend Nederland 
inmiddels een waarschuwing 
gekregen. Van de normaal erg 
actieve Stichting Milieuzorg Zeist 
(SMZ) hebben wij opvallend ge-
noeg geen protesten of actie 
gezien. Wij blijven ons dan ook 
afvragen welke rol SMZ in dit dos-
sier precies gespeeld heeft.
Na de laatste hoorzitting heeft 
de Adviescommissie bezwaar-
schriften van de Gemeente Zeist 
op 18 november 2014 met een 
onderbouwing van 17 pagina’s 
besloten de bezwaren van de 

Belangenvereniging Den Dol-
der, een aantal bewoners en de 
Bewonersgroep Schroeder van 
der Kolklaan niet-ontvankelijk 
dan wel ongegrond te verklaren. 
Het besluit tot verlenen van een 
omgevingsvergunning voor het 
plaatsen van een 2 meter hoog 
stalen hekwerk (2 maanden na-
dat het hek in eerste instantie 
zonder vergunning, dus illegaal 
geplaatst en de Flora- en Fauna-
wet waarschijnlijk geschonden 
was ), wordt hiermee in stand ge-
laten. Tegen het besluit kan een 
beroepschrift worden ingediend 
bij de Rechtbank Midden-Ne-
derland. Wij hebben het beroep 
in overweging genomen en ko-
men helaas tot de conclusie dat 
de kansen op een succesvolle 
beroepsprocedure klein zijn. Het 
lijkt dat er niets anders op zit dan 
ons neer te leggen bij de situa-
tie waarin het krachtenspel door 
de vele belanghebbenden in dit 
dossier sterk gespeeld is.

gen zodat de roedenverdeling 
terugkomt en het gebouw krijgt 
de kleuren terug die het bij de 
bouw meekreeg van Spoorweg-
maatschappij NCS. Er is historisch 
onderzoek gedaan naar de kleu-
ren op het gebouw zelf en bij de 
Historische Vereniging Den Dol-
der, zodat het gebouw weer wordt 
teruggebracht in de kleuren van 
weleer. Waar nodig worden de 
toiletten in het bijgebouwtje ook 
weer gerestaureerd, bijvoorbeeld 
als er horeca in het station komt. 
Want NS stations zoekt een huur-
der die bij het gebouw past. In 

principe is het hele gebouw te 
huur.
Een opvallende nieuwigheid is de 
drinkfontein tussen beide gebou-
wen in. In de plannen van 1914 
getekend, maar nooit uitgevoerd, 
dit keer wordt de fontein wel ge-
bouwd, aangesloten op zuiver 
Dolders drinkwater.
Het aanzien van het gebouw 
wordt verder verbeterd met an-
dere klokken en andere verlich-
tingsarmaturen. Verlichting die 
overigens geheel bij de tijd is met 
zuinige led-armaturen. Ook komt 
er (alweer) een andere boom, die 

bij het beeld van het station past. 
Aan ProRail is gevraagd om de pas 
in het perron gezaagde tegelran-
den weer te verwijderen, omdat 
die het mooie aanzicht van het 
geheel aantasten.
De belangrijkste verbeteringen 
zijn in januari klaar. In het voorjaar 
worden in de gebouwen zelf nog 
een aantal zaken hersteld.

Voor de geschiedenis
van het station:
http://www.stationsinfo.nl/
Den%20Dolder.htm

Na 50 jaar vist de Dolderse burger achter het net;
wandel- en speelgebied niet meer toegankelijk


